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vAš DOPIS ČJ:

ZEDNE

NAŠE či.: UMCP21/O1927/2024

SPIS. ZN.:

VYŘIZUJE: DiS. Helena Gryčová

TEL.: 281012928

E-MAIL: helenagrycova©praha21.cz

DATUM: 30.01.2024

Věc: Zápis z iednání Komise vzdělávání a výchovy. ze dne 22.1.2024

Místo konání:

Malá zasedací místnost úřadu MČ Praha 21

Přítomní:

Ing. Lucie Ponicová

Mgr. Yvona Trčalová

Mgr. Lucie Doležalová

Mgr. Libor Skala

Mgr. Iveta Průšová

Omluveni:

Tomáš Buřil

PhDr. Veronika Havelková, Ph.D.

Hosté:

Mgr. Lucie Filipínská, Ph.D.

lng. Michal Hazdra

Program:

1) Informace k plánovanému otevřeníTřídy s rozšířenou výukou na ZS (jak bude

prakticky fungovat + způsob výběru dětí)

2) Informace k plánovanému otevření Speciálnítřídy na ZŠ

3) Shrnutí závěru kontroly České školní inspekce v ZŠ

4) Diskuse k bezpečnosti ve škole, 2. stupeň. Diskuse na téma kamerového systému

v zš i MŠ.

5) Informace k počtu stolů a židlívjídelně 2. stupně ZŠ (+jejich dalšího pořízení)

6) Různé
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Průběh jednání:

Jednání Komise vzdělávání a výchovy zahájila v 17.00 hod její předsedkyně pí Ponicová.

Seznámila členy a hosty komise 5 body programu.

1) Informace k plánovanému otevřeníTřídy s rozšířenou výukou na ZŠ (jak bude

prakticky fungovat + způsob výběru dětí)

Od školního roku 2024/2025 bude nově na naší škole otevřenajedna 1. třída s rozšířenou

výukou angličtiny, matematiky, logiky, osobnostního rozvoje a programování. Celkem se

bude jednat o 5 hodin výuky týdně navíc (tj. 1 hod denně). Tato třída bude otevřena ve

spolupráci s organizací Svět vzdělání, která podobné třídy otevírá již od roku 2012, do této

chvíle převážně na Moravě. Naše škola bude prvnív Praze, která třídu s rozšířenou výukou

otevře. Děti do této třídy budou vybírány na základě talentových zkoušek, které

proběhnou dne 26.2. a 25.3. 2024. Třída je určena primárně pro děti z Újezdu nad Lesy.

Učitelkou v této třídě by měla být Mgr. Tereza Hrubá a bude zde max 24 dětí.

Informace k talentovým zkouškám: dítě procházítřemi stanovišti, na každémje 15 minut.

1. Kognitivní predispozice

Realizuje vždy pracovník Světa vzdělání. Dítě řeší obrazové úlohy, při kterých se projeví

jeho intelektové schopnosti. Tato část je standardizovaná, na všech školách

stejná. Výsledek je vsystému přepočítáván podle věku dítěte (např. děti sodkladem

mohou vyřešit více úloh, ale počet bodů získají s ohledem na přesný věk). Dítě řeší úlohy

samo, na správné řešeníje nenavádíme. Při první chybě mu dáme možnost se opravit.

Dále již pak zaznamenáváme jeho odpovědi bez komentářů či gest (některé děti na to

mohou být vnímavé). Pokud je dítě zřetelně zbrklé, je dobře jej přibrzdit, at' si odpověď

vždy dobře promyslí. Každá úloha má vždyjen jedno správné řešení.

2. Matematická predispozice

Dítě by mělo řešit úlohy obsahující počty, jednoduché početní operace, tvary, vizuální

představivost, prostorové vnímání. Každá úloha je bodovaná dle obtížnosti a dětem

přiřazujeme plný nebo částečný počet bodů, pokud ji zcela nebo částečně vyřeší.

3. Verbální predispozice

Dítě by mělo projevit své verbální vlohy. Schopnost komunikovat, rozpoznání písmen

vrámci slova, slabiky. Porozumění obsahu vět, schopnost vyjadřovat se ve větách.

Verbální schopnosti zkoumáme na českém jazyce, angličtina se nezkouší. Stejně tak by

nemělo být příliš hodnoceno, zda dítě už umí číst, protože to je někdy projevem

ambiciózních rodičů, a ne nadání dítěte.
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2) informace k plánovanému otevřeníSpeciálnítřídy na ZŠ

Ředitel ZŠ, p. Skala, zatím není plně rozhodnut, zda otevře Speciálnítřídu již od školního

roku 2024/2025. Na základě doporučení ČŠI by bylo vhodné s otevřením této třídy počkat

minimálně rok.

Třídy podle § ‘I6 odst. 9 školského zákona je možné zřizovat pouze pro děti nebo žáky

s mentálním, tělesným, zrakovým nebo sluchovým postižením, závažnými vadami řeči,

závažnými vývojovými poruchami učení, závažnými vývojovými poruchami chování,

souběžným postižením více vadami nebo autismem.

Vzhledem kvelmi specifickým a svazujícím podmínkám, které s sebou zřízení této třídy

nese je možnost, že by pan ředitel neotevřel speciální třídu podle § 16 odst. 9 školského

zákona, ale otevřel by klasickou třídu se zaměřením na žáky se speciálními vzdělávacími

potřebami (třída s menším počtem dětí, pedagog, asistent atd.).

3) Shrnutí závěru kontroly České školní inspekce v ZŠ

Vtermínu 22.ii.—29.11.2023 proběhla ve škole hloubková kontrola ČŠl, která pro naši

školu dopadla dobře. ČŠI hodnotila podmínky vzdělávání, průběh vzdělávání a výsledky

vzdělávání. Závěrem ČŠI jsou silné, slabé stránky a doporučení pro ředitele školy, na

kterých je třeba zapracovat. Celá inspekční zprávaje přílohou zápisu.

4) Diskuse k bezpečnosti ve škole, 2. stupeň. Diskuse na téma kamerového systému

v zš i MŠ.

Paní předsedkyně otevřela diskusi na téma bezpečnosti na 2. stupni ZŠ, kdy nenívůbec

Žádný problém vstoupit do školy, aniž by k tomu měl dotyčný důvod/oprávnění. Vrátný

je ve škole pouze do cca 14.30 hod, následněje vstup do budovy nehlídaný. Dveře jsou

sice uzavřené, ale žáci i personál školy do budovy pustí každého, kdo stojí u dveří a chce

vstoupit. Je nutné, aby byl vrátný přítomen minimálně až do konce vyučování a zapisoval

všechny návštěvy (což se úplně neděje). Následnějsou ve škole odpolední kroužky, kdy

je nutné vyřešit, aby rodiče a cizí návštěvníci do budovy nevstupovali (pouze do vstupní

chodbičky), a aby návštěvy do školy byly vždy v doprovodu školního personálu.

5) Informace k počtu stolů a žídiívjídelně 2. stupně ZŠ (+jejich dalšího pořízení)

Ředitel ZŠ informoval o tom, že jsou nové stoly a židle dojídelny objednány, čeká se na

jejich doručení. Díky novým stolům dojde k posílení kapacityjídelny na oběd. Po instalaci

stolů se vyhodnotí, zda to alespoň částečně pomůže sodbavením obědů vkritických

momentech.

Dalšíz možností na zváženíod školního roku 2024/2025je přesun všech 4. tříd do budovy

1. stupně. V současné době jsou 2 třídy na 1. stupni a 4 třídy na 2. stupni. Přesun všech

tříd do budovy 1 . stupně by výrazně odlehčilo školníjídelně na 2. stupni, ale zkomplikovalo

by to situaci v družinách. Ředitel probere tuto možnost se svými zástupci a pokusí se najít

nejlepšívariantu.
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6) Různé

Paní Filipínská připomněla, že se blíží akce Suchý únor, který MČ podporuje a informovala

o plánované výstavě a soutěži k této akci, určené pro žáky ZŠ.

Paní Ponicová se dotazovala ředitele ZŠ na Rodičovské kavárny, které jsou skvělým

počinem školy, ale zaznamenala, že jedna z nich byla určena pouze pro rodiče žáků

z Montessori. Ředitel informovalo tom, že Rodičovské kavárny běží po dvou liniích -jedny

jsou organizovány pí Klárou Tvrzovou ajsou určeny pro všechny rodiče žáků školy a druhé

si organizují učitelky z Montessori a jsou určeny pouze pro rodičejejich žáků.

Členové komise byli informováni o odvolání člena Komise vzdělávání a výchovy, Ing.

Miroslava Střihavky. Nový člen komise nebude zatímjmenován.

Jednání KVV bylo ukončeno v 18.30 hod.

Další termín jednání KW bude 11.3.2023 od 17.00 hod.

    

 

Zapsala dne 22.1.2024 tajemnice komise Helena Gryčov

Ověřila dne ....... předsedkyně komise Lucie Ponicová
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